
Bývalí Jehovovi svědci v Chorvatsku 

Já i moje žena jsme byli první generací svědků Jehovo-

vých. Já jsem se nechal pokřtít ve 22 letech. Sedm let 

jsem byl průkopníkem (služebníkem na plný úvazek), 

sedm let starším, přednášel jsem na krajských sjez-

dech a na částečný úvazek jsem byl překladatelem. 

(Při kurzu pro překladatele v Bethelu jsem si bezděč-

ně uvědomil, jak nedůsledný je ve skutečnosti Překlad 

nového světa!) Měli jsme pocit, že nám něco chybí, a 

tížilo nás velké břemeno celkové viny. I když jsme 

dělali, co jsme mohli, a dokonce i víc, nikdy to ne-

stačilo. Po řadě stresujících problémů ve sboru jsme 

byli zcela vyhořelí a naše zdraví se začalo zhoršovat. 

Byli jsme prázdní a naše víra chřadla. Pomalu jsme 

však začali hledat odpovědi. 

S velkým vnitřním zmatkem (Svědkové nemají dovo-

leno číst "odpadlické" materiály) jsme narazili na ně-

kolik disidentských webových stránek Svědků a četli 

jsme knihy Raymonda Franze, bývalého člena vedou-

cího sboru Svědků. Postupně jsme pochopili, že svěd-

kové Jehovovi nejsou Boží 'organizací'. Stejně jako 

katolická církev překrucuje jeden jediný biblický verš, 

aby získala kontrolu nad svým stádem (Matouš 16: 

18), tak svědkové Jehovovi dělají totéž, když nespráv-

ně aplikují text Matouše 24:45, kde se prostému po-

dobenství dostalo zcela nesprávného výkladu. Po po-

čátečním šoku, který jsme zažili, když jsme neustále 

objevovali mnoho "překroucených" nauk Společnosti 

Strážná věž, jsme se stále více zajímali o to, jaká je 

skutečná pravda. 

Poprvé jsme se se Společenstvím obnovy (Restora-

tion Fellowship) setkali prostřednictvím videa, na kte-

rém Anthony mluvil s několika Svědky ve svém do-

mě. O něco později jsem narazil na krátké video vy-

světlující Ježíšovu pravou identitu. To mi otevřelo 

oči! Pochopil jsem, že na rozdíl od učení Svědků Ježíš 

neměl "dokonalé lidské tělo", nebyl "archandělem Mi-

chaelem", že byl vzkříšen ve svém těle, ne jako duch. 

Ježíš své učedníky neoklamal, když jim dovolil dot-

knout se jeho ran! Na Wikipedii jsem si vyhledal he-

sla o gnosticismu, arianismu a hinduistickém učení o 

avatarech a poznal jsem, že učení Svědků jsou děsivě 

podobná. Písma jako Izajáš 53:3 a Židům 2:10, 14-18 

mi nakonec byla jasná. 

Pokud by byl jen anděl poslušný Bohu, proč se o to 

vůbec snažit! A my bychom pak samozřejmě rádi při-

jali 'viditelnou Organizaci', velmi podobně jako Ko-

rinťané (2 Kor 11:4), protože Ježíš se už nikdy viditel-

ně nevrátí! Na druhou stranu jen lidský Mesiáš může 

rozumět ostatním lidem a být veleknězem. Nepotře-

bujeme tedy lidské prostředníky! Začalo být jasné, 

proč satan propaguje takovou lež! 

Už nějakou dobu sledujeme a užíváme si videa Re-

storation Fellowship, stejně jako videa Dana Gilla, 

Seana Finnegana, Victora Gluckina a dalších. Jsou 

opravdu duchovně povznášející. Společnost Strážná 

věž směle tvrdí, že jako jediná poskytuje zdravou du-

chovní stravu. Jaký to omyl! 

Nakonec jsme zjistili, že v našem okolí žije bývalý 

Svědek (obávaný "odpadlík"!), který napsal řadu knih 

na stejná témata a došel ke stejným závěrům o Ježíši 

a Království jako většina biblických unitářů! Navázali 

jsme s tímto pokorným mužem kontakt a byli jsme 

nadšeni, když jsme zjistili, že sdílíme stejnou víru! 

Jen jsme nemohli uvěřit, že neumí ani slovo anglicky 

a nikdy neposlouchal sira Anthony Buzzarda ani 

ostatní! Přesto to bylo, jako bychom současně četli 

stejné materiály! 

Nějakou dobu jsme ještě působili ve sboru. Protože 

jsem byl starším, začal jsem na sborovém studiu Stráž-

né věže a dalších setkáních, včetně větších shromáždě-

ní, taktně představovat některé ze svých nově objeve-

ných názorů. Jednou jsem posluchačům položil násle-

dující otázku: "Jak můžeme odpovědět těm, kteří v 

naší službě tvrdí, že naše chápání Ježíšova narození 

je formou reinkarnace?". Na to se samozřejmě nedalo 

pořádně odpovědět, protože Svědkové ve skutečnosti 

učí právě to! Nebo: "Jak můžeme jednoduše vypočítat 

klíčový rok 1919, kdy si Bůh vybral Svědky za svou 

Organizaci?". Na to nebyla žádná odpověď, protože 

žádná neexistuje! (Později mi starší pohrozili, abych 

nekladl otázky, na které nikdo nemůže odpovědět. Ří-

kali, že starším dělám ostudu. Jen jsem se usmál.) 

Nakonec byl tlak na přizpůsobení příliš silný a naše 

svědomí to už nevydrželo. Ustoupil jsem ze svých 

"předností". Přestali jsme chodit na shromáždění úpl-

ně. Mnozí naši spolusvědkové byli zvědaví na naši 

náhlou změnu chování, a tak jsme některým z nich 

mohli vysvětlit naše přesvědčení. Jeden manželský 

pár z našeho sboru si také uvědomil, že mluvíme 

pravdu. Také někteří další nám dopřáli sluchu. Jejich 

podpora byla opravdu vzácná! 



Jeden 'přítel' nás však obvinil z odpadlictví a jeden 

starší nám zavolal. Druhý den jsme se rozhodli napsat 

mnoha našim přátelům krátkou zprávu: "Když jsme 

studovali Bibli, uvědomili jsme si, že mnohé nauky, 

které svědkové Jehovovi učí, jsou ve skutečnosti 'po-

křivené nauky', vytvořené proto, aby křesťany odved-

ly od Krista a udělaly z nich následovníky lidí (Skut-

ky 20:30). Proto vám oznamujeme, že již nechceme 

být uznáváni jako svědkové Jehovovi." 

Nyní se nám vyhýbá většina našich (bývalých) přátel 

a členů rodiny. Pocity křesťanské svobody a pokoje 

jsou však také úžané (2 Kor 1:5), pociťujeme Boží 

zásah do našich životů a modlíme se, aby Pán Ježíš 

pomohl mnoha dalším lidem "činit pokání a uvěřit v 

dobrou zprávu o Království"! (Mk 1:15).

 


